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Voorzitter, 

De donkere wolken hangen nog steeds boven Venlo. De schatkist is leeg. Voor eind dit jaar en 

volgend jaar zijn alweer nieuwe bezuinigingsronden aangekondigd. De beslissingen die we hier 

vanavond maken en uitgewerkt worden richting de begroting in het najaar, zullen waarschijnlijk niet 

toereikend zijn. Mogelijk dat Venlo al dit najaar nog forser moet gaan bezuinigen. En het eind is dus 

nog niet in zicht. Dit stelt ons voor zware en moeilijke keuzes en pijnlijke beslissingen. Maar de 

begroting straks moet rond. Er zijn geen heilige huisjes of taboes meer.  

 

Kijkende naar de voorstellen zijn er vele die ook de SP pijn doen. Toch zijn ook wij genoodzaakt de 

tering naar de nering te zetten. Kijken naar wat nog mogelijk is, wat vooralsnog te redden valt, hopend 

op snel aanbrekende betere tijden en weer lucht in de begroting. Lucht ook om zaken te repareren die 

nu afgebroken worden. 

 

Venlo heeft financiële problemen. Dus moeten we keuzes maken, ook pijnlijke. Alles wat er vanavond 

uitkomt is een politieke keuze. Laat dat helder zijn. 

 

Voorzitter, 

Sommigen willen doen voorkomen alsof de economische crisis waarin we nu zitten ons overkomen is 

en niet te voorzien was.  Niets is echter minder waar, de economische crisis vindt haar oorsprong in 

de financiële crisis die het gevolg was van het terugschroeven van het toezicht op de banken en het 

overlaten van deze sector aan de markt. Gevolg; producten die niemand leek te begrijpen en de illusie 

dat geld niet op kan raken. Kortom, de crisis is het gevolg van politieke keuzes en geen onheil van 

buitenaf.  

De gevolgen van de crisis treffen vooral gewone hardwerkende mensen en mensen die het even wat 

minder hebben getroffen. Zeker ook middels de voorstellen die wij nu voor ons hebben liggen. 

 

In vorige begrotingen werd flink het mes gezet in het ambtelijk apparaat. Niet vreemd om bij 

bezuinigingen eerst naar jezelf te kijken. We zien nu de dienstverlening en service afnemen, niet 

vreemd als er minder personeel hetzelfde werk moet doen. 

Jammer genoeg heeft de raad tot op heden nog niet naar haar eigen kosten willen kijken. We zijn 

verheugd dat de VVD twee weken terug opperde om ook naar onszelf te willen kijken. Jammer dat ze 

daar nu pas mee komt en niet instemde met de eerdere SP-voorstellen hiertoe.  

 

Het personeel van de gemeente werd dus gereduceerd en ook werd toegezegd om te kijken naar het 

aantal externen, de ingehuurde en vaak dure ondersteuning. Maar zijn deze externe medewerkers 

ook afgenomen?  

VRAAG: Kan het college aangeven hoe dit kan en of ze hierin nog steeds conform eerder 

raadsbesluit handelt? 

 

Voorzitter, 

De financiële situatie is zorgelijk en weer staan forse bezuinigingen voor de deur. De schuldenberg 

van de gemeente ziet er slecht uit. Het eigen vermogen daalde met 12 miljoen. De vraag is of we nog 

wel aan onze langlopende verplichtingen kunnen voldoen. Een greep in het potje met Essentgelden is 

niet langer meer taboe maar noodzakelijk om de gaten in de begroting te dichten.  

De reserves drogen snel op.  

Diverse langlopende projecten staan tot 2015/2016 in de boeken begroot maar voor de periode 

daarna niet en dat roept de vraag op of er dan nog geld voor is. Men zou gemakkelijk kunnen stellen 

‘wie dan leeft wie dan zorgt’ maar zo werkt dat niet. Het college heeft genoeg op de pof geleefd, en 

ook het gespaarde geld is uitgegeven. 

 



Deze crisis is nog niet voorbij. Realiseert u zich goed dat wij op dit moment door het onzekere beleid 

nog een tijd in crisis zitten en we door deze crisis ook volgend jaar wéér tegenvallers te verwerken 

krijgen en wéér keuzes moeten maken die we eigenlijk niet willen maken. 

 

Voorzitter, 

Bij elke bezuiniging telt voor ons: mensen eerst. Als er bezuinigd kan worden op bouwprojecten dan 

heeft dat onze eerste voorkeur. Er zijn ook andere keuzes te maken maar een verdere bezuiniging op 

die zaken die de laatste jaren al klappen kregen is ongewenst. Het is te veel om dat alles op te 

noemen, het meeste is door andere fracties al benoemd en de gevolgen van de voorgestelde 

bezuinigingen is door de diverse insprekers deze maand haarfijn blootgelegd. De voorstellen om juist 

die zaken te verzachten of terug te draaien kunnen onze instemming krijgen.  

 

Er zijn grofweg 3 mogelijkheden om het huishoudboekje van de gemeente op orde te krijgen: 

1. Of we verhogen de inkomsten door belastingverhogingen; 

2. Of we verlagen de kosten; 

3. Of we houden bij andere overheden onze hand op.  

In het laatste geval is het natuurlijk de vraag welke overheid op welke manier de druk van de Venlose 

ketel kan halen. Landelijk is de vraag welke wetgeving richting gemeente gaat komen en daarnaast 

welke middelen men landelijk wenst vrij te maken in de loop van 2013. Vanuit de provincie zouden we 

kunnen kijken welke mogelijkheden er zijn om bijvoorbeeld de cultuursector te ontzien.  

VRAAG: We horen graag van het college hoe zij hierover denken en welke mogelijkheden er zijn.  

 

Als het gaat om kosten is de vraag of we bijvoorbeeld grote bouwprojecten kunnen aanpassen 

waardoor deze een minderkost gaan krijgen. We zouden een opdracht aan het college kunnen geven 

om te onderzoeken wat de effecten daarvan zijn.  

 

Daarnaast loopt de SP niet weg om te kijken naar verhoging van de inkomsten van de gemeente 

bijvoorbeeld door verhoging van parkeergelden, uitbreiding van betaald parkeergebied of OZB. Maar 

die maatregelen treffen wel een beperkte groep mensen en ondernemers. Sterker nog, als ze 

ondoordacht worden ingevoerd treffen ze bijvoorbeeld het midden- en klein bedrijf in de gemeente 

dubbel.  

 

Concreet: 

 Er is nu al een tekort van miljoenen. Leg de nadruk op het betrekken van de provincie en 

andere samenwerkingsmogelijkheden en haal daar voordeel uit.  

 Herijking beleidskader gemeentelijke belastingen gaat vooral over OZB. Niet loslaten van 

sturing op woonlasten geeft dus ook geen extra inkomsten van de sterkste schouders. 

Verhogen van de OZB kan eigenlijk nog maar zeer beperkt op woningen dus zal een OZB-

offer terecht komen bij niet-woningen ofwel vooral bedrijven. Daar moeten we voor negatieve 

bijeffecten waakzaam voor zijn. 

 Onderbrengen van zaken bij WAA en dergelijke: prima, maar mensen niet onder minimumloon 

uitbetalen plus conform de SW-CAO.   

 Ook blijven we van mening dat er scherper gekeken kan worden naar de kosten van grote 

bouwprojecten en ook snijden in raadsvergoedingen/ fractievergoedingen, snijden in inhuur.  

 Het wijzigingsvoorstel van de GL-fractie met bemerkingen, daarin kunnen we meegaan, net 

als de moties Burgers aan zet en Burgerruimtebeheer. Over de andere moties en 

amendementen hebben we nog vragen en ik begrijp dat we daar in tweede termijn tijd voor 

krijgen voor vragen aan de fracties. 

 

Voorzitter, 

Dan de communicatie. Venlo blinkt uit in het niet communiceren met haar burgers en partners. Het is 

mede door de SP al vaker aangegeven de afgelopen jaren. En wederom was die kritiek te horen in de 



beeldvormende vergadering. Nog erger is het dat Venlo als centrumgemeente zich middelen voor de 

regio toegeëigend heeft. Terecht dat andere gemeenten daar tegen in verzet komen. 

 

Een voorbeeld van ongelukkige communicatie die ook de SP de wenkbrauwen deed fronsen. We 

lazen in de media dat het college jeugdhonken wil sluiten. Een vreemde zet om twee redenen.  

1. Ten eerste gezien Wel.kom, die deze jeugdhonken beheert, op 1 augustus met een eigen 

bezuinigingsvoorstel komt. Wacht de voorstellen daartoe eerst af. 

2. Ten tweede is het een vreemde zet omdat juist de jeugdhonken werden genoemd als basis 

voor het jongerenwerk en bijvoorbeeld de Zuidpilaar in Venlo-zuid juist moet dienen om 

overlastgevende hangjongeren in die wijk een plaats te geven. 

Jongeren - en zeker de overlastgevende hangjeugd - is een zeer moeilijk bereikbare groep die dus 

veel aandacht vergt. We begrijpen heel goed dat wanneer maar 4% van de jeugd gebruik maakt van 

een jeugdhonk de toegevoegde waarde daarvan tegen het licht gehouden kan worden. Maar geef 

Wel.kom wel de tijd om zelf met alternatieven en oplossingen te komen. Blijf in gesprek in plaats van 

hen tegen de haren in te strijken. 

 

Ten slotte voorzitter, 

De burgers van Venlo hebben hun lokale overheid nu nodig! In toenemende mate zullen mensen door 

de crisis een beroep moeten doen op sociale vangnetten. Niet omdat ze te lui zijn of geen zin hebben 

om te werken. Maar omdat ze slachtoffer zijn geworden van de foutieve politieke keuzes uit het 

verleden en de honger naar geld en macht van topbestuurders zoals die in de financiële sector die 

ons in deze crisis gestort hebben.  

De SP is realistisch, de gelden zitten in Venlo te vaak in staal, steen en beton en het zal een hele klus 

zijn om dat te verminderen en in evenwicht te brengen. Maar nu op sociaal-maatschappelijk domein 

de zaak stilleggen of om zeep helpen zal een dramatisch gevolg hebben voor de toekomst.  

Reden voor de SP om zeer waakzaam te blijven. 

 


